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ZPC č. datum účastníci cesty stát město náklady
43/2017 15.-19.5.2017 Löffelmann Jiří Švýcarsko St. Gallen 6 123,03 Kč
přínos ZPC

44/2017 8.-12.5.2017 Pieter Marek Švýcarsko St. Gallen 6 227,50 Kč
přínos ZPC

46/2017 19.-22.5.2017 Volfová Jitka Ukrajina Vinnycká oblast 5 507,84 Kč
46/2017 19.-22.5.2017 Tulpa Petr Ukrajina Vinnycká oblast 5 508,42 Kč
přínos ZPC

47/2017 7.5.2017 Půta Martin Německo Zittau 282,00 Kč

Statutární náměstkyně hejtmana Jitka Volfová a náměstek Petr Tulpa zastupovali náš kraj během oslav Dne Evropy v sobotu 20. 
května 2017. Tyto každoroční tradiční slavnosti jsou hojně navštěvované a těší se velké oblibě nejen u občanů Vinnycké oblasti, ale 
i celé Ukrajiny. Pro návštěvníky je připraven bohatý kulturní a zábavní program. Obyvatelé města Vinnitsia a širokého okolí mohou 
tak zhlédnout pestrá umělecká představení, koncerty, zúčastnit se karnevalů, veletrhů a navštívit četné výstavy, které zaplňují 
hlavní třídu města. Tyto unikátní oslavy, které jsou ukázkou bohaté kultury země ve všech jejich podobách, zároveň dávají 
jedinečnou příležitost obyvatelům Ukrajiny, aby se mohli cítit jako plnohodnotná součást Evropy a toho ukázat i světu. Na slavnosti 
přijali pozvání mnozí členové vlády země v čele s premiérem Volodymyrem Hrojsmanem. Liberecký kraj má ve Vinnycké oblasti 
spolehlivého partnera. Představitelé našli během společných jednání, která návštěvě předcházela, témata, která by mohla obohatit 
obě strany, proto se zájem spolupracovat rozhodli stvrdit společnou dohodou podepsanou 19. dubna tohoto roku v Liberci.  
Cílem návštěvy tedy nebylo pouze ukázat se obyvatelům Ukrajiny jako kraj, který začal spolupracovat s Vinnyckou oblastí, 
představitelé Libereckého kraje a Vinnycké oblasti setkání zároveň využili k dojednání dalších možností spolupráce a k projednání 
kroků, které je třeba podniknout, aby byla co nejefektivnější. 
Kromě dalších jednání ohledně pracovních stáží zdravotních sester Vinnycké oblasti, které se již nachází v plném proudu příprav, 
bylo třeba domluvit podrobnosti připravovaného zdravotního pobytu ukrajinských dětí letos v létě v našem kraji, které přišly o 
jednoho z rodičů vlivem válečného konfliktu s Ruskem.
Cesta na Ukrajinu byla i vhodnou příležitostí, jak podpořit školu v obci Mykolajivka, domova potomků Čechů, kteří sem přišli v roce 
1883. Ředitelka Larysa Lanovych vede školu a je zároveň předsedkyní České společnosti holenderských Čechů. Činnost spolku je 
zaměřena na studium dějin Čechů - přestěhovalců, na zachování a obnovení obyčejů a tradic předků, šíření a popularizaci české 
kultury na území Ukrajiny. Spolek sídlí v místní škole, paní ředitelka dbá na udržování českých tradic, proto se děti věnují zpěvu 
českých písní a tancům. Liberecký kraj se rozhodl škole poskytnout učebnice českého jazyka a knihy pro výuku češtiny dětí, oba 
členové rady kraje během návštěvy paní ředitelce knihy předali za účasti představitele regionu Kozaityn.  
Výstupy z jednání:
- příprava relaxačního pobytu dětí v Libereckém kraji, které přišly o jednoho z rodičů během válečného konfliktu s Ruskem
- stáž studentů z Ukrajiny v Libereckém kraji (cca 6 sportovců)
- výměnné pobyty studentských parlamentů 
- spolupráce v oblasti sociální politiky – výměna informací v této oblasti
- návštěva centra národních kultur Vinnycké oblasti
- dvoudenní pracovní návštěva Mykoly Kopachevskyiho, ředitele finančního odboru Vinnycké regionální státní administrativy, v 
Libereckém kraji

Jednalo se o návštěvu delegace Libereckého kraje v kantonu St. Gallen v oblasti lesnictví v rámci 8. realizačního programu. 
Delegace byla seznámena s informacemi ohledně lesního plánování a lesního vzdělávání. V terénu pak proběhla ukázka těžby 
pomocí lanovky na prudkých svazích a současně byly vysvětleny principy plánování těžby, její realizace, jejího financování včetně 
financování péče o les. Na dalším stanovišti byla probírána problematika hospodaření v ochranném lese včetně jeho financování. 
Poté následovala ukázka alpského hospodářství a uvedení produktů na trh (sýry, dřevní štěpka, turismus). Delegace byla také 
seznámena s hospodařením v oblasti poničenou v nedávné době vichřicí. Dalším tématem byl výzkum, lov, péče o zvěř (kamzíci, 
kozorožci, jelen, srnec, rys, vlk), hospodaření s ohledem podporu populace tetřeva hlušce. Delegace byla také seznámena s 
prevencí a řešením lesních požárů, s využíváním výpočetní techniky (software, GIS) lesní služby, plány rozvoje lesa. V terénu pak 
s hospodařením v obecných lesích (rekreační funkce, podpora biodiverzity, produkce dřeva, oprava lesních cest) a v lesích malých 
vlastníků (slučování a přeorganizování jednotlivých majetků s ohledem na výhodnější obhospodařování). Přestože systém lesnictví 
v kantonu St. Gallen je v mnoha směrech odlišný, v rámci vlastního hospodaření jsou podobné postupy (přirozené zmlazení, těžba 
dřeva, lov zvěře). Získané poznatky tak lze využít i při výkonu přenesené působnosti v lesním hospodářství a myslivosti. 
Pokračování ve spolupráci, zájem je jak ze švýcarské, tak české strany. Příští spolupráci zaměřit detailněji na konkrétní oblasti. 
Bude upřesněno v dalších měsících.   

Místo a důvod cesty: St. Gallen Švýcarsko, exkurze v kantonu St. Gallen, zaměřena na plánování, financování a realizaci staveb 
silničního stavitelství a plánování, financování a organizaci údržby regionálních komunikací. Cílem cesty bylo získat nové 
zkušenosti a inspirovat se v modernizaci a údržbě silniční sítě na území Libereckého kraje.
Pondělí 8. 5. 2017
 -    odjezd do St. Gallen
-     příjezd a přivítání regionálním ředitelem
Úterý 9. 5. 2017
- údržba regionálních silnic
- prezentace oddělení silničního stavitelství a inspekce silniční sítě SG
- prezentace oddělení silničního stavitelství a kanceláře „Národních silnic region VI“
- údržba národních silnic, financování, plánování, realizace
- prezentace Silnic LK a.s. 
- prohlídka stavby na A1
Středa 10. 5. 2017
- SKI Wattwill – denní a týdenní plánování, produktivita v úkolové oblasti, plánování a realizace obnovy silnic, technika, běžná a 
zimní údržba komunikací
- stavba Murgstrasse – řešení rozšíření silnice, realizace plotů a opěrných zdí
Čtvrtek 11.5.2017
- diskuze – porovnání nákladů pro silniční inspekci
- organizace sezonních služeb
Pátek 12.5.2017
- odjezd do ČR

PŘEHLED ZAHRANIČNÍCH PRACOVNÍCH CEST

členů Rady a Zastupitelstva Libereckého kraje

za období 1.5. - 30.11. 2017



48/2017 21.6.2017 Volfová Jitka Polsko Duszniki-Zdrój 75,00 Kč
přínos ZPC

49/2017 24.5.2017 Půta Martin Polsko Zielona Góra zrušeno
49/2017 24.5.2017 Loučková-Kotasová Radka Polsko Zielona Góra zrušeno

53/2017 30.5.2017 Půta Martin Polsko Świeradow Zdroj zrušeno

54/2017 5.6.2017 Půta Martin Polsko Wroclaw 413,00 Kč
přínos ZPC

55/2017 22.-23.6.2017 Půta Martin Německo Žitava a další města 1 380,00 Kč
55/2017 22.-23.6.2017 Löffelmann Jiří Německo Žitava a další města 1 371,82 Kč
přínos ZPC

62/2017 12.-13.7.2017 Půta Martin Belgie Brusel 2 194,00 Kč
přínos ZPC

66/2017 22.6.2017 Loučková Kotasová Radka Německo Drážďany 548,94 Kč

Cílem cesty bylo zahájení Festivalu pěveckých sborů Trojmezí a účast na akci.
Přihlásilo se šestnáct zcela rozmanitých sborů, mezi nimi byli žitavští, ale přijeli i zpěváci až od Budyšína a Drážďan, z Polska a z 
Čech. Záštitu převzal předseda Saského zemského sněmu Dr. Matthias Rößler. Akce byla podpořena z Evropské unie a jejích 
dotačních fondů přes Euroregion Nisa a ze Saského svazu pěveckých sborů.
Festival byl zahájen primátorem města Žitavy Thomasem Zenkerem, patronem a předsedou zemského sněmu Dr. Matthiasem 
Rößlerem, hejtmanem Martinem Půtou a místopředsedou Saského zemského sněmu a prezidentem Saského svazu pěveckých 
sborů Horstem Wehnerem.

Ve dnech 22. a 23. června se uskutečnila pracovně poznávací a studijní cesta pro 40 osob do Saska. Cílem cesty bylo setkání s 
volenými představiteli vybraných měst, získání informací o jejich zkušenostech z veřejné správy, projektech z oblasti cestovního 
ruchu, zachování přírodního a kulturního dědictví, aktuálních problémech a jejich řešení. 
10:00  Žitava – setkání s primátorem Žitavy  panem Thomasem Zenkerem, informace o historii Žitavy, prohlídka budovy radnice, 
prohlídka městského muzea, informace k přestavbě a rekonstrukci kostela, prohlídka malého postního plátna. 
11:30   město Herrnhut – prohlídka manufaktury v Herrnhutu – Herrnhutská hvězda, historie vzniku, setkání se starostou  Hernhutu 
panem  Rieckem. 
15:30  město Bischofswerda - setkání se starostou města panem prof. Dr. Holmem  Grossem – informace o rozpoičtu města, 
aktuálních projektech, marketinkových aktivitách města
19:00   Plavba lodí po Labi, prohlídka  problematické oblasti ochrany údolí Labe v rámci UNESCO
10.00  město Kamenz – setkání s zástupci města,  prohlídka města, oprava historického náměstí, přístavba kostela jakožto 
infocentra, prohlídka Lessingova muzea, informace k historii vzniku Šestiměstí a vlivu na rozvoj města Kamenz. 

Ve středu 12.7.2017 v 15 hodin příjezd do Bruselu – Výbor regionů. Od 15:00 začalo samotné Plenární zasedání Výboru regionu, 
které trvalo cca do 21 hodin. Po skončení plenárního zasedání se konalo v Evropském parlamentu Slavnostní udělení ocenění 
Evropský podnikatelsky zaměřený region. 
Ve čtvrtek 13. 7. 2017 od 9 hodin pokračovalo Plenární zasedání VR, které skončilo cca ve 13:00. Ve 13 hodin přesun Brusel – 
ČR.
Ve středu 12.7.2017 v 15 hodin příjezd do Bruselu – Výbor regionů. Od 15:00 začalo samotné Plenární zasedání Výboru regionu, 
které trvalo cca do 21 hodin. Po skončení plenárního zasedání se konalo v Evropském parlamentu Slavnostní udělení ocenění 
Evropský podnikatelsky zaměřený region. 
Ve čtvrtek 13. 7. 2017 od 9 hodin pokračovalo Plenární zasedání VR, které skončilo cca ve 13:00. Ve 13 hodin přesun Brusel – 
ČR.

Již tradičně se každým rokem koná setkání česko-polské mezivládní komise, kdy zasedají pracovní skupiny složené z odborníků 
obou států. Toto grémium hostila Wrocław, metropole Dolnoslezského vojvodství, které je od roku 2003 partnerem Libereckého 
kraje. Představitelé partnerských regionů, hejtman Martin Půta a maršálek Cesary Przybylski, využili tuto příležitost a spolupráci 
hasičů obou samosprávných celků stvrdili slavnostním podpisem dlouho připravovaného memoranda o spolupráci. Dokument byl 
podepsán v pondělí 5. června 2017 za účasti vojvody, ředitele úřadu a šéfů hasičských sborů. Dohoda by měla přinést zlepšení 
spolupráce s polskými partnery, zejména co se týče způsobu zasahování krajských hasičů v Polsku a obráceně. Současně bude 
možné zintenzivnit spolupráci i po stránce pořádání společných seminářů, školení, ale i společných cvičení obou záchranných 
celků.
Zasedání česko-polské komise přímo nabádalo k připomenutí, jak skvěle funguje přeshraniční spolupráce, o kterou pečuje 
Euroregionu Nisa. Maršálek Dolnoslezského vojvodství se rozhodl využít tuto příležitost a jako hostitel zasedání česko-polské 
komise předal vyznamenání Polské republiky, Stříbrný kříž za zásluhy, o jehož udělení rozhodl prezident Polska Andrzej Duda, 
osobnostem, které se zasloužily o dlouholetý rozvoj česko-polské přeshraniční spolupráce. Jaroslavu Zámečníkovi, jednateli 
Euroregionu Nisa, a hejtmanovi Martinu Půtovi, který již jako starosta města Hrádek nad Nisou aktivně spolupracoval s Polskem a 
Německem a nyní jako hejtman a předseda české části euroregionu v této činnosti pokračuje.
Ještě před začátek setkání česko-polské mezivládní komise se uskutečnilo jednání hejtmana Martina Půty a maršálka 
Dolnoslezského vojvodství Cesaryho Przybylskiho na téma realizace projektu cestovního ruchu „Z hradu Frýdlant na zámek 
Czocha“.

Dne 21. 7. 2017 se konalo zasedání Valného shromáždění pro územní spolupráci ESÚS NOVUM  v Muzeu papírenství 
Duzsnikach Zdroj v Polsku. 
Cílem tohoto zasedání bylo přijímání usnesení ohledně schvalování termínů, schvalování výroční finanční zprávy, přijímání 
usnesení na žádost Dozorčí rady a další úkoly, které má v kompetenci Valné shromáždění.

Cílem Valného shromáždění je posílit, usnadnit a rozšířit polsko-českou přeshraniční spolupráci pro posílení hospodářské a 
sociální soudržnosti oblasti, ve které Seskupení působí. 
Seskupení ESÚS NOVUM  bylo založeno v roce 2015. Zakladateli a členy Seskupení jsou: Dolnoslezské vojvodství, Sdružení 
polských obcí
Euroregionu Nysa, Sdružení polských obcí Euroregionu Gůacensis, Liberecký, Královéhradecký,
Pardubický a Olomoucký kraj, Euroregion Nisa – regionální sdružení, Euroregionu pomezí Čech,
Moravy a Kladska – Euroregion Glacensis.



přínos ZPC

68/2017 21.-25.8.2017 Pieter Marek Švýcarsko St,. Gallen zrušeno

přínos ZPC

70/2017 14.8.2017 Půta Martin Polsko Zielona Góra 196,00 Kč
70/2017 14.8.2017 Loučková-Kotasová Radka Polsko Zielona Góra 195,56 Kč
přínos ZPC

72/2017 25.7.2017 Loučková-Kotasová Radka Německo Drážďany 274,37 Kč
přínos ZPC

73/2017 30.7.2017 Půta Martin Německo Zittau 547,00 Kč
přínos ZPC

74/2017 22.-25.8.2017 Půta Martin Ukrajina Vinnycká oblast 2 757,00 Kč
74/2017 22.-25.8.2017 Volfová Jitka Ukrajina Vinnycká oblast 2 755,35 Kč
74/2017 22.-25.8.2017 Loučková-Kotasová Radka Ukrajina Vinnycká oblast 2 755,35 Kč

V termínu 30. července 2017 se uskutečnila zahraniční pracovní cesta hejtmana Martina Půty do Žitavy (Spolková republika 
Německo). V kostele sv. Jana primátor Thomas Zenker slavnostně zahájil výstavu na téma reformace, na kterou byl hejtman 
pozván.

Na základě pozvání z polské strany, které Liberecký kraj obdržel již v květnu tohoto roku, se obě strany v pondělí 14. srpna 2018 
setkaly v polském městě Zielona Góra v budově Úřadu maršálka Lubušského vojvodství. 
Jednání začalo představením základních geografických, demografických, hospodářských, dopravních i ekonomických dat a 
dalších důležitých ukazatelů polského vojvodství. Z prezentace byl patrný velký zájem představitelů vojvodství o navázání 
spolupráce s českým, resp. Libereckým krajem. Vojvodství spolupracuje s několika cizími zeměmi, resp. městy (např. německý 
Cottbus a Zittau), ovšem partner z České republiky jim stále chybí. Rádi by případnou spolupráci využili zejména pro projekty ve 
Sdružení pro podporu středoevropského dopravního koridoru CETS-ROUTE65 – TENT-T.  
Současně nastínili možnou spolupráci v oblasti: vzdělávání (spolupráce na úrovni univerzit), kultura (spolupráce divadel, muzeí a 
filharmonie), výměna mládeže, sportu (Evropská sportovní akademie ve Sportovním a rekreačním centru Drzonków/Zielona Góra) 
a podnikání (spolupráce inovačních firem a spolupráce obou hospodářských komor).
Polská strana se rovněž zajímala o informace v oblasti implementace EU fondů v Libereckém kraji a také vysvětlili fungování 
financování z EU v jejich regionu.
Zástupci Libereckého kraje nabízeli spolupráci s Královehradeckým krajem, ovšem Lubušské vojvodství má zájem primárně o kraj 
Liberecký. Liberecký kraj souhlasil ve spolupráci zejména v železniční dopravě, například možná úvaha o spojení Libereckého kraje 
a Lubušského vojvodství. 
výstupy z jednání:
• na začátku září 2017 polská strana pošle inteční list, tj. návrh na spolupráci s vybranými oblastmi (kultura a hospodářská 
spolupráce)
• zorganizování reciproční návštěvy delegace Lubušského vojvodství v čele s Elzbietou Annou Polak, maršálkem Lubušského 
vojvodství v Libereckém kraji (termín říjen 2017 s možností podpisu schváleného memoranda o spolupráci)

22. června se uskutečnila pracovně poznávací a studijní cesta pro 40 osob do Saska. Cílem cesty bylo setkání s volenými 
představiteli vybraných měst, získání informací o jejich zkušenostech z veřejné správy, projektech z oblasti cestovního ruchu, 
zachování přírodního a kulturního dědictví, aktuálních problémech a jejich řešení. 
10:00  Žitava – setkání s primátorem Žitavy  panem Thomasem Zenkerem, informace o historii Žitavy, prohlídka budovy radnice, 
prohlídka městského muzea, informace k přestavbě a rekonstrukci kostela, prohlídka malého postního plátna. 
11:30   město Herrnhut – prohlídka manufaktury v Herrnhutu – Herrnhutská hvězda, historie vzniku, setkání se starostou  Hernhutu 
panem  Rieckem. 
15:30  město Bischofswerda - setkání se starostou města panem prof. Dr. Holmem  Grossem – informace o rozpoičtu města, 
aktuálních projektech, marketinkových aktivitách města
19:00   Plavba lodí po Labi, prohlídka  problematické oblasti ochrany údolí Labe v rámci UNESCO.

Obsah prezentací byl zaměřen na informace o systému inovačních center (dále IC) v Německu, legislativě, historii 

podpory inovačního podnikání (více jak 29 let), klasifikaci německých IC podle vzájemného poměru zaměření na 

technologický transfer a zaměření na podporu zakládání nových firem, vlastnické struktuře, financování, technologické 

orientaci, zkušenostech německé strany s finančními nástroji podpory, zainteresovanosti krajů a zejména měst při 

provozování této inovační infrastruktury a výsledcích hodnocení této formy podpory. V SRN působí za 29 let 60 

inovačních center a průmyslových inkubátorů, 42 000 úspěšných firem založených s pomocí inkubátorů, vytíženost je z 

82%. Nejčastějšími vlastníky center jsou kraje a zejména města (či jejich organizace), které se podílejí hlavně na 

financování vlastních podílů a neuznatelných nákladů. Zavazují se k dofinancování provozu IC. Z pohledu veřejné správy 

se jedná o důležitý úkol  podpory hospodářství v daném regionu či městě a stimulaci kvalitních pracovních míst. K 

výstavbě center slouží v převážné většině veřejné programy, kdy dotace činí až 90%. 

V průběhu prezentací i po jejich ukončení byl široký prostor pro diskusi a zodpovězení různorodých dotazů. Velmi 

přínosná byla exkurze do nedávno otevřených prostor IC ve Freitalu, kdy architekt těchto prostor, pan Jarmer, delegaci 

podrobně seznámil i s technickými detaily budovy, včetně využitím technologií využívajících obnovitelných zdrojů 

energie. 

Poznatky získané v rámci této studijní cesty do technologických center v Dráždanech (konkrétně uvedeny výše) budou 

přímo využity v rámci připravovaného projektu Inovačního centra – podnikatelského inkubátoru Libereckého kraje (IC-

PILK). Informace a doporučení budou aplikovány v rámci právě zpracovávané studie proveditelnosti IC-PILK a budou 

konkrétně využity v žádosti o podporu pro rekonstrukci prostor budovy D krajského úřadu, kde více jak polovina prostor 

má být využita pro potřeby uživatelů IC-PILK. 

V technologických centrech v Drážďanech a Freitalu byly navázány užitečné kontakty, které budou dále rozvíjeny při 

konkrétních aktivitách naplňujících smysl a cíle IC-PILK.

  



přínos ZPC

77/2017 3.8.2017 Půta Martin Polsko Świeradów Zdrój 23,00 Kč
přínos ZPC

78/2017 17.8.2017 Tulpa Petr Polsko Świeradów Zdrój zrušeno
přínos ZPC

79/2017 18.8.2017 Půta Martin Německo Žitava zrušeno
přínos ZPC

80/2017 19.-20.9.2017  Loučková-Kotasová Radka Německo Kurtort Seiffen 1 091,79 Kč
přínos ZPC

81/2017 2.9.2017 Půta Martin Německo Löbau 548,00 Kč
přínos ZPC

82/2017 3.9.2017 Löoffelmann Jiří Polsko Uraz 408,60 Kč
přínos ZPC

91/2017 22.9.2017 Půta Martin Německo Žitava 547,00 Kč
přínos ZPC

94/2017 9.-11.10.2017 Löffelmann Jiří Německo Dresden 4 901,75 Kč

V termínu 22. září 2017 se uskutečnila zahraniční pracovní cesta hejtmana Martina Půty do Žitavy (Spolková republika Německo), 
kde proběhlo společné jednání s vedením divadla Gerhart-Hauptmann-Theater Görlitz-Zittau GmbH, na téma budoucí vzájemná 
spolupráce.

Konaly se zde polské krajské dožínkové slavnosti, kterých se pravidelně zúčastňují zástupci Libereckého, Královehradeckého a 
Pardubického kraje. Jako tradičně byl předán pecen chleba z našeho kraje. Jedná se o vyjádření spolupráce a společného přístupu 
k zemědělské výrobě a politice v Trojzemí.

Hejtman Martin Půta navštívil během oslav Dne Sasů příhraniční saské město Löbau. Tyto každoroční tradiční slavnosti konané 
první víkend v září jsou hojně navštěvované a těší se velké oblibě nejen u občanů města, které je zrovna pořádá, ale i celého 
Saska. Pro návštěvníky je připraven bohatý kulturní a zábavní program. Obyvatelé obce, která je hostitelem oslav, a širokého okolí 
mohou tak zhlédnout pestrá umělecká představení, koncerty, zúčastnit se veletrhů a navštívit četné akce, které představují Sasko v 
celé jeho kráse. Tyto unikátní oslavy, které jsou ukázkou bohaté kultury země ve všech jejich podobách, dávají Sasům zároveň 
jedinečnou příležitost poznat i partnerské zahraniční regiony. Na oslavách se proto kromě polského Dolnoslezského vojvodství a 
Ústeckého kraje představil i Liberecký kraj, aby seznámil Sasy se svým kulturním a turistickým potenciálem.
Na slavnosti přijali pozvání mnozí členové saské vlády v čele s premiérem Stanislawem Tillichem. Hejtman tak mohl prodiskutovat 
přímo s ministerským předsedou, ale i s vicemaršálkem Dolnoslezského vojvodství společné dopravní projekty, jejichž úspěšná 
realizace ulehčí cestování občanům všech tří zemí. Během rozhovoru, který se konal ve stanu umístěném v části tematicky 
zaměřené na saské zemědělství, mohli hosté okusit širokou škálu regionálních produktů. 

19. září 2017 se od 9:30 hod. sešla česká část členů monitorovacího výboru. Byly projednány jednotlivé body jednání a 
předkládané projekty. Jednání bylo ukončeno v 16:45. Poté následovala prohlídka projektu „Aktivní prožití společných dějin a tradic 
v Krušných horách“. Monitorovací výbor zasedal 19. září od 13:00 do 16:45 hod. a měl na programu informace o aktuálním stavu 
navázání prostředků, změnu jednacího řádu a schvalování projektů. 20. září monitorovací výbor zasedal od 9:00 hod. a na 
programu měl schvalování projektů. Byly též podány informace o postupu při schvalování „náhradních projektů“.

V termínu 3. srpna 2017 se uskutečnila zahraniční pracovní cesta hejtmana Martina Půty do města Świeradów Zdrój (Polská 
republika). Závěrečnému obědu, který se konal ve zmíněném polském lázeňském městě na pohraničí, předcházelo jednání na 
Městském úřadě Frýdlant, kterého se zúčastnili kromě hejtmana Martina Půty a maršálka Dolnoslezského vojvodství i starosta 
města Frýdlant Dan Ramzer a představitelé subjektů a organizací na české i polské straně, které se na realizaci projektu „Od 
zámku Frýdlant k zámku Czocha“ podílejí.
Po zakončení jednání se účastníci přesunuli na úseky, které jsou v rámci projektů rekonstruovány, konkrétně Kočárovou alej u 
Raspenavy a křižovatku silnic III/2915 a III/2918 (Horní Řasnice), aby polskou stranu a zástupce tisku seznámili s aktuálním 
stavem prací na těchto úsecích. 
Projekt „Od zámku Frýdlant k zámku Czocha“ je zejména projektem silničním, ale posledním místem zastavení bylo vlakové 
nádraží v Jindřichovicích pod Smrkem, kterého se zúčastnili rovněž starosta obce a ředitel české SŽDC (Správa železniční 
dopravní cesty) a polské DSDiK (Dolnośląską Służbą Dróg i Kolei). Zájmem obcí Jindřichovice pod Smrkem a Swieradow Zdrój je 
prodloužení železniční trati z Jindřichovic pod Smrkem do Mirsku. 
Po návštěvě míst, která spadají do Libereckého kraje, se delegace přesunula do obce Świeradów Zdrój (Polská republika), aby 
završila společné setkání pracovním obědem, kterého se zúčastnil i starosta tohoto polského města.
Zakončení projektu je plánováno příští rok a členové delegace se v podobném složení setkají u příležitosti slavnostního otevření.

Hlavní částí zahraniční pracovní cesty byla účast delegace LK na setkání s vedením Oblastní státní administrativy oblasti Vinnytsia dne 23. 8. 2017 a 

následně účast na oslavách Dne nezávislosti Ukrajiny ve dnech 23. 8. a 24. 8. 2017 ve městech Vinnytsia a Mohiliv-Podilskij. Na těchto akcích  se účastnily i 

delegace všech partnerských regionů Vinnytské oblasti z Polska, ČR, Moldávie, Rumunska a Slovenska.

Při úvodním jednání obou delegací byla zhodnocena dosavadní spolupráce, která se rozvíjí na základech podepsaného memoranda a dohody o spolupráci. Z 

ukrajinské strany bylo vysoce ceněno zejména zajištění pobytu 34 osiřelých dětí z Vinnytské oblasti na dvoutýdenním letním táboře v Libereckém kraji v srpnu 

letošního roku. Byl vyjádřen zájem obou stran na další spolupráci v oblasti rozvoje veřejné správy, školství, zdravotnictví nebo kultury. Aktuálně je v jednání 

možnost stáží zdravotních sester a lékařů v Libereckém kraji, připravuje poskytnutí zdravotnické techniky pro nemocnici ve Vinnytsii, spolupráce ZOO Liberec 

se ZOO ve Vinnytsii, pravděpodobně v říjnu nebo listopadu letošního roku by se měla delegace Vinnytské oblastní státní administrativy navštívit LK a seznámit 

se s řízením a zkušenostmi LK v oblasti ekonomiky, rozpočtu a investic. Bylo také zopakováno pozvání zástupců z LK na podnikatelské fórum ve Vinnytsii, 

které proběhne v polovině září a je vhodné pro navázání dalších obchodních kontaktů – LK již v této věci jednán s Krajskou hospodářskou komorou o možné 

účasti na této akci.

Důležitou součástí návštěvy byla účast na oslavách státního svátku - 26. výročí Dne nezávislosti Ukrajiny – slavnostním aktu kladení věnců u pomníku 

válečných hrdinů, slavnostním shromáždění a slavnostním koncertu pořádaném k tomuto výročí v Domě kultury Pleiada ve Vinnytsii. 

Delegace se také v budově Oblastní státní administrativy osobně setkala s některými dětmi, které se účastnily letošního rekreačního pobytu v Libereckém kraji 

a s jejich blízkými. Dětem, které velmi bezprostředně diskutovaly s hejtmanem Martinem Půtou a dalšími členy delegace se nejvíce líbily návštěvy Liberce 

(navštívily opakovaně i sídlo LK), dále zejména programy v IQLandii a výlet do přírody v Jizerských horách a Krkonoších. 

Delegace se 24. 8. 2017 zúčastnila oslav Dne nezávislosti Ukrajiny ve městě Mogiliv-Podilskij ve Vinnytské oblasti, které patří k největším městům oblasti a 

také nejvíce postiženým následky válečného konfliktu v Donbasu. V rámci slavnosti se delegace setkala s vedením města, včetně starosty Petra Barka, poté 

se účastnila otevření nového Evropského parku v centru města. Dále se delegace setkala s pozvanými válečnými veterány a navštívila chráněnou kulturní 

památku, zdejší pravoslavný klášter na břehu řeky Dněstr, založený už v roce 1013, který nyní prochází za pomoci města i oblasti obnovou.

Přínosy zahraniční pracovní cesty (z pohledu Oficiální delegace LK):

1) Vyhodnocení dosavadní spolupráce na základě Memoranda a Dohody o spolupráci mezi Vinnyckou oblastní státní administrativou a LK uzavřené v roce 

2017

2) Pozvání na podnikatelské fórum ve Vinnytsii - možnost navázání další obchodní spolupráce podnikatelů působících v LK s ukrajinskými subjekty 

3) Dohoda o přípravě návštěvy delegace Oblastní státní administrativy zaměřené na ekonomiku a investice v Libereckém kraji v termínu říjen-listopad 2017

4) Potvrzení zájmu další možné spolupráce v oblasti zemědělství a lesnictví, mělo by dojít ke konkrétní spolupráci zoologických zahrad ve městech Vinnytsia a 

Liberec.



přínos ZPC

97/2017 10.-11.10.2017 Půta Martin Belgie Brusel 2 174,00 Kč
přínos ZPC Ve středu 10. 10. 2017 v 9 hodin příjezd do Bruselu –Výboru regionů. Od 15:00 začalo samotné Plenární zasedání Výboru 

regionu, které trvalo cca do 21 hodin. Ve čtvrtek 11. 10. 2017 od 9 hodin pokračovalo Plenární zasedání VR, které skončilo cca ve 
13:00. V 16:30 hodin přesun Brusel – ČR.

Česká republika je zastoupena projektem na čištění podzemních vod v Novém Bydžově. Znečištění chlorovanými uhlovodíky 
pochází z bývalého podniku KOVOPLAST a ohrožuje soukromé zdroje pitné vody. Na základě monitoringu v jednotlivých vrtech a 
aktualizace analýzy rizik byl prezentován navržený způsob sanace znečištěného území. Technická univerzita v Liberci v rámci 
uvedeného projektu navrhla metody pro odstranění chlorovaných uhlovodíků z dotčené lokality v Novém Bydžově. Návštěva tedy 
otevřela mnohá témata, která je možno v budoucnu rozvíjet na úrovni výměny informací a využití s ohledem na staré ekologické 
zátěže v Libereckém kraji. Tato cesta navázala na pracovní setkání, které se konalo ve dnech 13. 2. – 16. 2. 2017 ve Stuttgartu 
(Spolková republika Německo). Projektu AMIIGA se účastní 12 projektových partnerů a 9 přidružených partnerů ze 6 zemí (Polsko, 
Německo, Česká republika, Itálie, Slovinsko a Chorvatsko). Projekt AMIIGA se zaměřuje na dlouhodobé a udržitelné strategické 
řešení nápravy znečištění podzemních vod pro územní celky a funkční městská území znečištěná z historických brownfieldů, z 
difuzních a bodových zdrojů znečištění (skládky odpadů, průmyslové znečištění apod.). Zásadním prvkem řešení nápravy je 
integrální přístup zahrnující posouzení všech zdrojů znečištění na území, jejich vyhodnocení a definování priorit jejich nápravy v 
kontextu možných rizik vůči lidskému zdraví a přírodě, zdrojům pitné vody, minerální vody, ale i v souladu s plánovaným rozvojem 
území – tzn. vypracování dlouhodobého strategického plánu řízení kvality podzemních vod. Liberecký kraj se účastní v projektu 
jako přidružený partner Technické univerzity v Liberci.
Hlavním partnerem je Główny Instytut Górnictwa z Polska, vedoucími jednotlivých částí jsou Politecnico di Milano (WP1), 
Technická univerzita v Liberci (WP2) a město Stuttgart (WP3). Období realizace projektu je 9/2016 – 10/2019, projekt je 
financován z evropských strukturálních fondů v rámci programu INTERREG CENTRAL EUROPE.

105/2017 24.-25.11.2017 Vinklátová Květa Německo Lipsko 5 245,39 Kč
přínos ZPC

110/2017 29.11-1.12.2017 Půta Martin Belgie Brusel 4 280,00 Kč
přínos ZPC

Prohlídka veletrhu, expozice ČR a prezentace Libereckého kraje. Diskuze s kolegyněmi (Eva Hornová, Anna Masáková) o 
návštěvnosti stánku, struktuře potenciálních návštěvníků, lokalitách, o které se návštěvníci zajímají. 
Účast na veletrhu hodnotím jako přínosnou, stánek byl v neustálém zájmu. Potvrzuje se tak zvyšující se zájem turistů z oblastí 
bývalé NDR návrat do regionů LK. V prezentaci na tomto veletrhu budeme pokračovat i v dalších letech.

Ve středu 29.11.2017 v 18:20 hodin příjezd do Bruselu –Plenární zasedání Výboru regionů. Ve čtvrtek 30.11.2017 od 15:00 začalo 
samotné Plenární zasedání Výboru regionu, které trvalo cca do 21 hodin. 
V pátek 1. 12. 2017 od 9 hodin pokračovalo Plenární zasedání VR, které skončilo cca ve 13:00. V 11:30 hodin přesun Brusel – 
ČR.


